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Dato: 24. april 2023 
 
Referat fra virtuel generalforsamling den 18. april 2023 
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6. Budget og kontingent 2023 
7. Valg til bestyrelsen 
8. Forslag til vedtægtsændringer 
9. Eventuelt   
 
 
Ad.1: Valg af dirigent 
Bestyrelsen foreslog Henrik Stig Jørgensen som dirigent. Tilhørerne tilsluttede sig dette og 
Henrik Stig Jørgensen takkede for valget. 
Henrik Stig Jørgensen konstaterede at indkaldelsen til generalforsamlingen var lovlig 
varslet i henhold til vedtægterne.  
 
Henrik Stig Jørgensen opfordrede medlemmerne til at skrive i chatten undervejs ved 
spørgsmål eller hvis der var emner som ønskedes behandlet under punktet eventuelt.    
  
 
Ad. 2: Formandsberetningen  
Louise Rabøl henviste til den skriftlige beretning, som kan ses på hjemmesiden og 
supplerede kort med bl.a. at fremhæve:   

 Første år som forperson for selskabet er gået. Louise udtrykte stor tak for hjælp og 
samarbejdet til bestyrelsen og sekretariatet. Bestyrelsen er noget særligt, da den er 
bredt sammensat med repræsentation fra sygehus, kommune, praksis, forskning og 
patientforening.  

 Et år hvor vi det blev muligt at gennemføre årsmødet efter flere år med aflysninger 
grundet corona. Det var et rigtig godt årsmøde med god tilslutning, og hvor emnet 
overordnet var fastsat til ”Kvalitet i det nære sundhedsvæsen – et fælles ansvar!” 

 Kvalitetsguiden blev udgivet i 2022. Lanceringen var i form af et webinar og 
udgivelse blev fejret på årsmødet. Der blev trykt 1000 eksemplarer af 
kvalitetsguiden og alle er blevet delt ud.  
Bestyrelsen vil fremadrettet følge op på anvendelse af guiden og forsøge at få den 
endnu mere i spil.  
 

Der var ingen spørgsmål eller kommentarer til beretningen, som hermed blev godkendt.       
 
 
Ad. 3: Beretning fra udvalg 
Henning Boje Andersen, som er næstformand for Forskningsudvalget, aflagde beretning.  
Forskningsudvalget har siden sidste generalforsamlingen haft en del aktiviteter:  
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 Der blev afholdt Nordic Conference on Research in Patient Safety and Quality in 
Healthcare - NSQH konference i Jönköping, Sverige, den 29. – 30. September 2022, 
hvor medlemmer fra Forskningsudvalget var repræsenteret.  

 Et sundhedstjeneste forskning seminar afholdt den 25. oktober 2022 på 
Rigshospitalet. 

 Netværk for yngre forskere den 28. november 2022 i Aalborg med emnet ”The 
future of health services research: Workshop and kick off of a national network”. 

 Forskningssession på Kvalitetskonferencen den 29. – 30. november 2022 i Aalborg. 
 Strategiseminar i Forskningsudvalget dagen før årsmødet den 12. januar 2023. 
 Seminar om ”Hvad kan periodisk re-certificering af kirurger, piloter og flyveledere 

m.fl. betyde for sikkerhed?” var planlagt til 27. februar 2023, men blev pga. for sen 
annoncering besluttet udsat til efteråret 2023. Dato følger senere.  

 Den 10. Maj 2023 afholdes seminar med emnet ”Building Evaluation Capacity in the 
Public and Health Sectors” i Aalborg med oplægsholder Isabella Bourgeois fra 
Canada.  

 Deltager igen til efteråret med en forskningssession på Kvalitetskonferencen i 
Aalborg. 

 
Der blev udover ovenstående anført, at Forskningsudvalget arbejder med at oprette en 
underside på dsks.dk, hvor planlagte og afholdte arrangementer kan ses. Derudover også 
en side med aktiviteter for arbejdet i NSQH.  
 
Der var ingen spørgsmål eller kommentarer til den mundtlige beretning, som hermed blev 
godkendt.  
 
 
Ad. 4: Forslag fra medlemmerne 
Ingen indkomne forslag.  
 
 
Ad. 5: Regnskab 2022 
Regnskabet for 2022 blev gennemgået.   
Samlet resultat af regnskabet viser, at der er et underskud på 159.108 kr. med en 
egenkapital på 999.192 kr.   
 
Det oplyses, at underskuddet blev større end budgettet, da bestyrelsen bl.a. efter sidste 
års budgetfremlæggelse besluttede af afvende midler til lanceringen af Kvalitetsguiden i 
form af et webinar og 1000 trykte eksemplarer af Kvalitetsguiden.   
 
Regnskabet for 2022 blev herefter godkendt.  
 
 
Ad. 6: Budget og kontingent 2023 
Gennemgang af budgettet for 2023, som stort set er identisk med budgettet for 2022, og 
hvor der er budgetteret med et underskud på 112.782 kr. Dette skyldes bl.a. bestyrelsens 
ønske om fortsat at afsætte et beløb på 50.000 kr. til strategiske tiltag samt anvendelse af 
ekstra udgifter på årsmødet bl.a. til fejringen af udgivelsen af Kvalitetsguiden.  
 
I forhold til kontingent foreslås uændret kontingent, dvs.:  
Ordinært medlemskab: 250 kr.  
Lille organisationsmedlemskab (<= 5 personer): 2.000 kr. 
Stor organisationsmedlemskab (5 – 20 personer): 4.000 kr. 
 
Budgettet og kontingent for 2023 blev herefter godkendt. 
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Ad. 7: Valg til bestyrelsen 
Mickael Bech fremlagde her under punktet proceduren for valg til bestyrelsen, som foregik 
som følger:   

1. Fremlæggelse af motivation fra de opstillede kandidater samt efterfølgende valg 
2. Genvalg til bestyrelsen 
3. Valg af medlem og suppleanter til bestyrelsen blandt de ny opstillede kandidater, 

hvor den med flest stemmer vælges som ordinært medlemmer af bestyrelsen, og de 
to øvrige som suppleanter.  
 

Følgende blev valgt iht. ovenstående punkt 2:  
• Mickael Bech  
• Marie Højriis Storkholm  
• Lisbeth Kallestrup  
• Annette Wandel  

 
Følgende blev valgt iht. ovenstående punkt 3:  

• Lone Thomsen  
• Birgitte Vestenaa (suppleant) 
• Anja Thoft Bach (suppleant) 

 
 
Ad. 8: Forslag til vedtægtsændringer 
Louise Rabøl gennemgik forslagene til vedtægtsændringer som også har været sendt ud 
med indkaldelsen samt tilgængelige på hjemmesiden. 

Ændringerne var bl.a. titler til bestyrelsen med ændring af formand til forperson og 
næstformand til næstforperson.  

Derudover også ændringer i bestyrelsen, hvor det forslås at forperson ligesom 
næstforperson vælges af bestyrelsen og ikke på direkte valg på generalforsamlingen. 
Udover dette også tilføjet en paragraf om hvem der er valgbar til bestyrelsen, og hvornår 
kandidater senest skal opstille sit kandidatur til bestyrelsen. 
 
De foreslåede vedtægtsændringer blev godkendt af generalforsamlingen.    
 
 
Ad. 9: Eventuelt 
Louise Rabøl takkede Henrik Stig Jørgensen for at styre os igennem selskabets virtuelle 
generalforsamling. Benyttede samtidig lejligheden til at takke for Louise Weikop og Vivi 
Pedersen for deres store arbejde i bestyrelsen. Derudover også tak til Elin Kallestrup, som 
tidligere på året trådte ud af bestyrelsen som suppleant.   
 
 
Referent: Bitten Dahlstrøm   


